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BULETINUL 

SOCIETĂTII POhITECNICE , 

PA~TEA TECf'1ICĂ 

DARILE DE SEAMA ALE ŞEDINŢELOR COMITETULUI 

SOCIETAŢll POLITECNICE 

Şedinţa Comitetuliti dela 8 JJfaitt I907. 

Şedinţa se deschide la ora 9 1/ 2 seara sub preşedinţia D-lui 
Cottescu. Presenţi sunt D-nii Casimir, Cristescu, Gheorghiu, 
Ioacbimescu, Ionescu, Pangrati, Popescu, Teodor şi Voiculescu. 

Se citeşte sumarul şedinţei dela 3 Aprilie şi se aprobă. 
Se admite ca membru nou D-l Mauriciu Asiele. 
Se aprobă cererea D-lui Panaitescu, de a fi readm is ca 

membru al Societăţii plătind în comptul coti zaţiilor din trecut 
suma de lei i25. 

Nu se admite cererea D-lui membru Nitescu Ricard de a 
fi scutit de plata coti zaţiilor pe timpu l cât a fost în străinătate. 

D-l Presedinte dă citire unei scrisori a D-lui membru Flo·r 
Pomponi u, p1:in care D-sa propune, pentru realizarea naţiona
lizării personalului tecnic şi adm inistrativ în proporţie de două 
treimi în exploatările industria.le, - despre care tratează cir
culara Ministerului de Domenii din Martie adresată industriasilor 
cari se bucură de avantaj ele legei pentru încurajarea industriei 
naţional e, - formarea unei secţiuni, compusă din membrii comi
~etului sau şi din alţi membri ai Societăţii , care să se ocupe cn 
mlesnirea raporturilor dintre şefii de industrii şi tinerii in gineri 
români, doritori de a intra în industrii. 
. D-l Preşedinte mai comunică că este informat că mai mulţi · 

tmeri ingineri vor adresa comitetului o cerere în acest sens. 
Comitetul după o discutie, la care iau parte D-nii: Cottescu, 

Casimir, Ioachimescu, Ionescu şi Pangrati, hotărăşte să se aş-
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tepte intervenirea tinerilor ingineri, după care apoi să rn ia o 
deciziune în această chestiune. 

Şedinţa se ridică la ora 10 1/ 2 seara. 
Aprobată în şedinţa comitetului din 15 Oct. 1907. 

Preşe<linte, AL. COTTESCU. 

Secretar, I. Theodor. 

Şedinţa Comitetului dela I5 Octombre 1907. 

Şedinţa se deschide la ora 9 1 /~ seara sub preşedenţia D-lui 
Cotte cu. 

unt prezenţi Domnii : Casimir, Gallea, Gheorg·hiu, Ioachi
mescu, Popescu ş i 'reador. 

Se citeşte sumarul şedinţei precedente şi se aprobă. 
D-nul Preşedinte Cottescu arată că a convecat c0m itetul 

spr e a decide dacă nu ar fi locul să se aducă mulţumiri D-lui 
Vintil · Brătianu, primarul Capitalei, pentru s c luţiunea ce a dat 
chestiunei Lindley. D-sa reaminteşte lupta încordată ce am dus-o 
în această chestiune şi spune că astăzi , când D-l Pdmar, având 
în vedere num ai apărarea marelor interese ale comunei, a re
zol vat-o ast-fel că se dă deplină sati sfacţie corpului tecnic Român, 
crede că s'ar cuveni ca o delegaţiune să prezinte D-lui Vintilă 
Brătianu o adresă de mulţumire din partea Societăţe i. 

In urma unei di scuţiuni, la care iau parte D-nii : Casimir, 
Gallea şi Gheorghiu, se decide a se mulţumi D-lui Primar printr'o 
scrisoare, care să fie prnzentată ele o delegaţiune compusă din 
D-l Preşedi nto Cottescu şi D-nii Vice preşedinţi Casimir ş i Pan
oTati. 

In urma cererei D-lui Casier, so decide a se radia D-l 
Matioli , despre care nu se mai ştie unde se găseşte, cotizaţiile 
nefiind achitate de D-sa dela trim. 3/ 9 04 

D-l Casier Popescu comunică că pentru încasarea cotiza
ţ iilor membrilor din Iaşi, s'a adresat de mult D-lui Tancred Con
stant inescu, dela care însă până în prezent n'a primit nici un 
răspuns. Comitetul crezând că din cauza multor ocupaţiuni D-l 
T. Constantinescu nu dispune de timp spre a vedea şi de inte
resele Societăţei, decide a rug·a pe D-l membru N. V. Theodo
rescu, să primească sarcina de a încasa coti4atiile membrilor din 
lasi. ' 

' 
D-l Popescu comunică comitetului că D-l Dima cu ocazia 

ultim ei excursiuni din Muscel s'a oferit a pune la dispoziţia so-
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cietătii noastre la Dragoslavele terenul ş i materialele nece are 
în ve'der ea constructiunei unui local de r epao pentru membrii 
li ps iţi de mijloace. Comitetul ia act, aducând mul ţumiri D-lui 
Dima, pentru aceasta rămăntrnd a se avea în veder e la ocazie. 

Şedinţa e ridică la ora 1 1/ 2 • 

Aprobată în şedinţa comi tetului din 24 Noembre, 1907. 

Vi ce-Preşedinte, G. CASIMIR. 

Secretar, Ion T. Theodor. 

Şedinţa Comitetultd dela 24 Noemvrie I907. 

Şedinţa se deschide la ora 91 / 4 eara ub Preş id enţia D-luf 
-1,· ice-preşedinte Casimir. 

Sunt prezenţi D-nii Cantacuzino, Gallea, Gheorghiu: Ionescu, 
Popescu şi Theodor. 

După ce se dă citire sumarului ~edinţei dela 15 Octo mbrie, 
D-l I. lonescu cere cuvântul asupra Procesului-Verbal, spune 
că li psind din Bucu reşti nu a putut lua parte la şedin ţa trecută 
în să D-sale i se pare procesul-verbal prea sumar pentru im
p ortanţa clflestiunii ce s'a di scutat. Se s pune că chestiunei Lin
dl cy s'a dat o soluţiune care ne satis face, pe când nu se spune 
nimic în ce con stă acea solut iuno si când s'a dat. Această ches
tiune a preocupat prea mult' societatea noastră pent ru a se de
clara închisă prin câte-va rânduri a.le unui proces-verbal al unei 
~<> dinţe de comitet, când ea a fost adusă în adunarea g·eneralri, 
s'a trimis proteste, s'a im primat numere întregi de bu let ine 
care s'a ră,s pândit cu profuziune în Ţară ş i în Străin ătate. D-sa 
cere ca în procesul-verba l să se treaci'L toate exp li caţiun il e ce 
s'au dat la şedinţa preced entă ~i care au co ndus la reso luţ.iu
ni le luate. 

D-l Vice-Preşedinte Casiniir spune că chestiunea a fost 
ad usă în desbatere de D-l Preşedinte care ş i-a închipuit crt to ţi 
membrii comit etului cu nosc so lut iunea din cele publicate prin 
jurnale, Procesul-Verbal este bi11e redactat căc i conţine resnl
tatul tut ul01· chestiunilor desbătute. 

Asupra chestiunei nu se mai poate reveni, de oare-ce ia 
a fost aprobată de comitet. 

D-l 1. Io nescu e de părere că D-nii membri ai Societăţei 
trebue puşi în curent cu chestiunea aceasta prin Bulet in nu 
prin jurnale, căci un ele spun un lucru, altele altul. Aşa se zice 
că vechiul contract era nul, şi că s'a făcut altul valabil ; că 

https://biblioteca-digitala.ro



- 426 -

actualul contract nu se referă la o anumită consultare, ci este-
făcut pe o anume durată pentru elaborarea de proecte de ca
nale despre care consiliul technic a fost de părere că le poate
face tot aşa de bine şi mai eftin, Jng'inerii români, când cu avisuL 
dat Comunei Ploeşti. Soluţiunea dată de Primăria Capitalei are
ea oare puterea morală ca să aducă rezilierea contractelor D-lui 
Lindley cu celelalte comune'? Membrii societăţei doresc să cu
noască aceste chestiuni prin organul nostru, iar nu din auzite,_ 
De aceea era de părere să se dea o mai mare desvoltare 
procesului-verbal. Dacă în să chestiunile nu s'au discutat, incon
testabil nu le poate conţine şi aproba redactarea procesului
verbal aşa cum este. 

· D-l I Cantacuzino spune că nici D-sa nu ştie în ce constă 
oluţiunea dată. A citit însă prin ziare entusiasta scri soare a . 

societăţe i către D-l Primar şi'i;;i închipu e că D-l Preşedinte care 
'a ocupat de această chestiune şi n cunoaşte îndestul , cunoaşte

şi soluţiun ea, şi a găsit că dânsa corespunde cerinţelor Socie-
tăţei. Prin urmare 'şi -a putut lua răspunderea închiderei eL 
Comitetul 'i-a dat aprobarea în şed inţa trecută. 

D-l Casiniir spune că ştie numai că prin noul contract,_ 
D-l Llndley nu mai are sub ordinele sale ingineri români, şi 
numai e însărcinat cu executare de lucrări, cari erau chestiu
nile pe care s'a agitat societatea. ru cunoaşte celelalte clauze 
ale contractului cel nou, ca sumele cu care e plătit şi care pe
noi nu ne interesează. 

D-l I Ionescu. Nu e chestiunea de bani, putea să-i de a 01-

cât. E chestiunea onorală, este satis facţia ce trebuia dată con-
iliului Tecnic superior şi corpului tecnic în general. 

Procesul-verbal se aprobă. 
Trecându-se la ord:nea de zi, se admit ca membri noi ~ 

D-nii M. V. Bodnărescu, Gh. Em. Filipescu, G. Ignat şi Dr. G_ 
Murgoci. 

In privinţa reînoirei unei treimi din comitet D-l Vice-Pre
şedinte anunţă că s'a convocat o Adunare generală pentru ziua. 
de 2 Decemvrie a. c., când va avea loc aleg·e rea pregătitoare 
conform art. 31 din statute. D-nii membrii ai căror mandat ex
piră sunt D-nii Balaban E., Cantacuzino I., Cristescu V., Gallea 
N., Ionescu I., Gheorghiu St. şi Jarca D. 

D-l Casier Popescu., comunică că din cauza boalei, actua
lul încasator este în imposibilitate de a servi cum trebue in- · 
terese lo Societăţei şi se simte deci nevoia de a-i da un ajutor ; · 
ceiace budgetul Societăţei ar permite. După oarecare discuţie 
so decide a se lua o hotărâre asupra acestei chestiuni în una 
din se<lintele viitoare. 

'D-l Popescu, arată comitetului o li stă de circa 50 membri 
întârziaţi cu plata cotizaţiilor, unii chiar cu câte 9 ani, cere ca., 
conform statutelor, aceşti membri să fie radiaţi. 
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D-l Oa nlacuzino, spun e că nu înţe lege ca Societatea să 
.:a ibă asemenea membri cari nu'şi plătesc cotizaţiil e ş i totuş i 

ocietatea \::ă facă cheltueli pentru ei trimiţâ ndu-Io Bul t in le 
ş i toate imprimatele. 

După o mică discuţ.i e se amână luarea unei hotărâri pen
tru una din sedintele vii toare. 

Şedinţa 'se ri°dică la ora 10 3/ 4 eara, anunţându- e şed in ţa 
viitoare pentru Marţi 27 Noemvr ie ora 9 seara când se va ho
tărî asupra banchetului avftndu-se în vedere ades iunile ce s 
'\o r primi până atunci. 

Aprobată în şedinţa Comitetului din 27 Noemvrie 1907. 

Preşedinte AL. COTTESCU. 

ecretar Ioan D. Teodor. 

~xploatarta petrolului în Statele-Unite *) 

ln Statele-Unite ale Arnerice i de nord, petrolul să exp loa-
-tează în următoarele State, şi în straturi de vrâste diferite : 

Kentucky şi Tennessee în silur ianul inferior. 
P ensilvania occidentală (Oil Creek) în devonianul superior. 
Ohio în devonian ş i silurianul inferior. 
Virginia occidentală în Carboniferul superior. 
Conecticut şi Carolina Septentri onală în Trias. 
Colorado ş i Utah în Cretaceu. 
California în Terţi ar. 

*) Ministerul de Lucrări Publice, primind acest memoriu dela D-l In
-giner I . Roşam~., (trimes de acest Minister pentru studiul petrolului în A
m erica) a rugat Societatea Politecni că să facă să se cerceteze acest m emoriu 
-ş i să se publice în Buletin dacă el va prezinta interes. Societatea a făcut 

apel la colegul nostru D-l Ing iner V . Gntzii, Profesor de exp loatarea pe
troleului la Şcoala de Poduri ş i Şosel e , spre a cerceta această lucrare a D-lui 
I. Roşwnii ş i a'ş i da avizul. D-sa a primit cu cea mai m are bună-voinţă a 
face această cercetare şi a găs it că memoriul est e bine întocmit ş i că merită 

să fi e publicat. Mai mult încă D-l F. Giitzn şi-a luat sarcina de a corecta 
manuscrisul, fi guril e ş i a se ocupa de tipărirea în Buletin a acestui memoriu 
_pentru care îi aducem aci mulţumirile noastre. 

Secretar, I. Ionescu. 
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